
1/7

Prezident Republiky srbské: Moskva provádí správnou politiku a
zvítězí

putin-today.ru/archives/198997

„Rusko provádí správnou politiku“: prezident Republiky srbské – o vztazích s Moskvou a tlaku Západu

Výzvy, kterým čelí Rusko i Republika srbská, pouze posílily dvoustranná partnerství. V exkluzivním
rozhovoru pro RT to uvedl prezident subjektu Milorad Dodik. Moskva podle něj sleduje správnou
zahraničněpolitickou linii, snaží se chránit své zájmy.

Západ v čele se Spojenými státy zároveň vyvíjí bezprecedentní tlak na Republiku srbskou, v podstatě
likviduje Daytonské dohody a požaduje maximální loajalitu od místních elit, míní prezident. Milorad Dodik
také upozornil na skutečnost, že na pozadí politické a ekonomické krize v Evropě roste význam BRICS
ve světě.

— Pane prezidente, jak byste charakterizoval dnešní vztahy mezi Republikou srbskou a Ruskou
federací? Co očekáváte od jejich vývoje?

— Naše dvoustranné vztahy jsou vynikající. Jsou stabilní, plní vzájemného respektu a silní. Značné
výzvy, kterým Rusko i my čelili, nejenže neotřásly, ale dokonce posílily naše partnerství a přátelství.

Pro Rusko bylo velmi obtížné hájit zájmy naší strany v rámci mezinárodních fór a nyní nastal čas,
abychom demonstrovali náš závazek k partnerství. Navzdory tomu, že se Západ zneužil své nepochybné
politické moci a někdy se uchýlil k hrubé síle, snažil se donutit všechny země k odsouzení Ruska a
uvalení sankcí proti němu, my jsme jménem Republiky srbské řekli, že se to nestane. a nedovolili jsme
Bosně a Hercegovině, aby se k omezením připojila.

Někteří nezodpovědní diplomatičtí zástupci bosenského lidu na mezinárodních fórech se pokusili dát
souhlas (se zavedením sankcí proti Ruské federaci. - RT), ale nebyli schváleni oficiálními orgány Bosny a
Hercegoviny.

Věříme, že Moskva provádí správnou politiku a při obraně své suverenity měla právo posoudit hrozby,
které pro ni existují. A pokud někdo věří – a to jsou především USA a Velká Británie – že mají právo si
Ukrajinu zcela podrobit a učinit z ní odrazový můstek pro útok na Rusko, pak měla Moskva všechny
důvody alespoň chránit to obrovské množství Rusů, kteří žijí na Ukrajině a kterým kyjevské úřady
odebraly právo na ruský jazyk.

 
V loňském roce pro mě bylo velkou ctí předat ruskému prezidentovi Vladimiru Putinovi nejvyšší
vyznamenání Republiky srbské na počest Dne republiky a později mu je předat osobně. Pro naše lidi je
to velká čest a pro mě osobně je to hrdost. Myslím, že jsme nyní ve fázi, kdy naše přátelství nevyžaduje
nové důkazy.
Přál bych si (a věřím, že tomu tak bude), aby se Rusko z této situace dostalo, stalo se ještě silnějším a
jeho geopolitická role vzrostla. Protože ošklivý liberální systém Západu, který vnucuje své zájmy a
hodnoty jiným zemím s ultimáty, může být omezen výhradně mocným systémem, který dokáže vybudovat
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pouze Rusko.

Přál bych si, aby prezident Putin ve volbách dostal od lidí maximální podporu. Je to silný vůdce. A
zaslouží si to, a pokud někdo z Rusů najednou pochybuje, stačí si vzpomenout, jaká byla země před ním.

Putin pozvedl Rusko, to je jisté. Tak to vidím já. A to, co svět nyní potřebuje, je Putinův humánní politický
přístup. Poslouchal jsem jeho projev v Mnichově na bezpečnostní konferenci v roce 2007 a vše, co se v
posledních letech stalo, pak slovo od slova předpověděl.

Západ se však choval arogantně a libujíc si ve svém vlastním pocitu nadřazenosti, ignoroval všechny,
včetně Ruska, které nikdy nebylo zemí, která by se měla ignorovat. Jako politik se nevměšuji do vnitřních
záležitostí jiných zemí, ale pokud mluvíme o hodnotách, vidíte přesně, jak vzniká francouzská vláda a
kdo ji vedl.

Budoucnost, kterou tento okruh lidí vytváří, může způsobit jen hrůzu. To je důvod, proč je Putin, stejně
jako lidé jako Orban, Vučič a mnoho dalších, tak nezbytný: obnovit naši víru v tradiční hodnoty a způsob
života.

— Zmínil jste setkání s prezidentem Vladimirem Putinem. Jaké z toho máte dojmy a jaká jsou vaše
očekávání od nadcházejících setkání v Rusku – v dubnu na Bezpečnostním fóru a v červnu v
rámci SPIEF?

— Je pro mě ctí, že jsem byl pozván na toto bezpečnostní fórum a jsem panu Patruševovi velmi vděčný a
jsem rád, že jsem měl loni příležitost zúčastnit se takové akce. Očekávám, že země, které se domnívají,
že svobody nelze dosáhnout dominancí jediného centra na světě, vyjádří svůj závazek k myšlenkám
vzájemného respektu, nevměšování se do vnitřních záležitostí a mezistátní spolupráce, a to i v
ekonomické oblasti.

Rád bych poznamenal, že slova Vladimíra Putina jsme přijali s velkou radostí, když v odpovědi na otázku
našeho novináře (Darinka Petrovič, zvláštní zpravodajka Alternativní televize - RT) během závěrečné
tiskové konference uvedl, že rozumí situaci v Republice Srbská a sdílí hodnocení svého vedení. Tuto akci
jsme přijali s nadšením a opět potvrzuje nejvyšší profesionalitu pana prezidenta, který si nenechá ujít
příležitost vyjádřit nám tímto způsobem podporu.

Plánuji se také v červnu zúčastnit Petrohradského mezinárodního ekonomického fóra a věřím, že budu
mít příležitost setkat se tam s vysokými představiteli ruské vlády, včetně mých přátel, jako je ruský ministr
zahraničí Sergej Lavrov. Vždy ho rád vidím a je se od něj hodně co učit – je to nejzkušenější ministr
zahraničí na světě a samozřejmě se zabývá nejdůležitějšími relevantními fakty.

Stojí za to říci, že Rusko od Ukrajiny nežádalo nic kromě neutrality a respektování práv všech lidí, kteří
tam žijí. To je naprosto legitimní důvod – co je na tom špatného? Nenormální je, že Britové, Němci a
Američané nastolili v Kyjevě režim, který potřebovali, a nezastavili se tam.

Na těchto setkáních bych rád dostával další informace o vývoji situace (na Ukrajině. - RT ) a zajímá mě
pouze to, aby Rusko z tohoto konfliktu nevyšlo malým, ale velkým vítězstvím!
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Samozřejmě mi nepřísluší radit, ale můj názor je tento: vzhledem k tomu, že se celý Západ za pomoci
Ukrajiny zapojil do války proti Rusku, měla by Moskva předefinovat cíle speciální vojenské operace tak,
aby se zcela změnily. Postavení Ruska ve světě. Později sami uvidíte: pomůže to nejen Rusku, ale i
celému světu, který po těchto změnách tolik touží.

— Myslíte si, že události související se Severním vojenským okruhem pomáhají oslabovat západní
dominanci? Jak to ovlivňuje politické procesy ve vašem regionu?

„Nevyhnutelně jsme se dostali do kontaktu se západním světem a odolali jsme jejich neuvěřitelně krutým
sankcím. Dvakrát jsme odolali agresi NATO a démonizaci z jejich strany – a pochopili jsme, že hlavním
cílem možná nejsme my, ale jak se později ukázalo, Ruská federace a její zdroje.

A globální postavení Ruska a Číny, stejně jako celého BRICS, naznačuje, že existuje významná část
světa, která již byla částečně osvobozena (od západního vlivu. - RT ). A co by, řekněme, získala Bosna a
Hercegovina připojením se k protiruským sankcím? Jaký je zde její zájem? Jen aby byli Američané,
Němci a Britové šťastní? To je bezvýznamné!

Historie nejednou ukázala: jakmile se Rusko pokusí vymáčknout ze všech stran, povstane a vyhraje. A to
se stalo více než jednou. A nyní Rusko jen posílí, a to i ekonomicky, což se již děje: stalo se pátou
ekonomikou světa, zatímco Německo tuto pozici ztratilo. A mimovolně vyvstává otázka: k čemu je G7,
když v ní není Rusko?

Evropa přitom dlouhodobě pošlapává základní hodnoty, za kterými stála. Evropa je především
křesťanská komunita, která nejen díky osidlování migranty vyznávajícími jiné náboženství (což by neměl
být problém), ale i ignorováním svých původních hodnot, upadla do kulturní regrese a prosazuje to, co je
v rozporu s lidskými Příroda.

Když se podíváte, Evropa dnes nemá nic: žádný plyn, žádnou ropu, žádné přírodní zdroje, jako je uhlí
nebo vzácné kovy, které získala z Ruska a některých dalších zemí a zajistila její technologický rozvoj.

Nejsou tam žádní hodní političtí vůdci: každý, kdo to dnes řídí, je velmi slabý a dochází k redukci lidských
zdrojů. Každý den vidíme problémy ve Francii.

Pravicové síly získávají převahu v Nizozemsku, v Německu je vláda na pokraji demise, v Polsku je vážný
konflikt mezi vládnoucí stranou a opozicí.

Jedinou zemí, kde je úplný pořádek, je Maďarsko a nyní Slovensko, kde Fico hájí zájmy svého lidu. Je
možné, že Evropa pod vedením Spojených států nakonec ztratí základy své existence. V geopolitickém
smyslu má proto Evropa podle mých prognóz pochmurnou budoucnost.

Samostatně stojí za zmínku důležitá a rostoucí role BRICS, která svými ekonomickými zdroji překonala
G7: má silnější ekonomiku, vyšší příjmy, výkonnější průmysl, na rozdíl od stárnoucího Západu mladší
populaci připravenou pracovat.

— Oficiálně Bosna a Hercegovina usiluje o vstup do EU a vy jste deklarovali svůj závazek k
„evropské cestě“, ale nedávno jste opakovaně zmiňoval rostoucí zklamání z evropské integrace a
označil BRICS za slibnější alternativu. Jak je to skutečné?
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„Evropa se destabilizovala. Celé toto vyprávění o „evropské cestě“ už vypadá pokrytecky. Většina Srbů
řekne: „Ano, chceme jít do Evropy – té, která existovala dříve, když ještě existovaly naděje, že Evropská
unie je prosperující a má dostatek prostředků na rozvoj.“

Evropa však promrhala své peníze na financování Zelenského a Ukrajiny a sklouzává do stále větší
krize. A proto má nyní EU pro naši společnost mnohem menší zájem než před pěti lety. Ale přesto se
Západ velmi vážně snaží prosadit tyto „evropské hodnoty“. A tak či onak, s tím nemůžeme nic moc dělat
– zvlášť pro nás, protože jsme obklopeni zeměmi EU a NATO.

Zůstali jsme jedinou oázou – pouze Republika srbská a Srbsko otevřeně prohlásily, že do NATO vstoupit
nechtějí. Pokud jde o „evropskou cestu“, vždy záleží více na Bruselu než na nás. Jak vidíte, v jednu chvíli
byla ignorována všechna kritéria pro vstup do EU: absence územních konfliktů, stabilita země, provádění
určitých reforem. Okamžitě dali Ukrajině status kandidáta. Nikdo neví, jak bude Evropská unie nakonec
vypadat.

Evropané si samozřejmě dokážou představit, že se Ukrajina vrátí ke svým hranicím z roku 2014. Ale
jedna věc je snít a druhá hodnotit, jak je to skutečné. To rozhodně není možné! Jakou Ukrajinu pak
přijmete?

Opravdu si myslíte, že kvůli konfliktu, který financujete na úkor Německa a Francie (a děláte to proto, že
jste vazaly Ameriky), budou muset všechny ostatní země také pracovat jen pro Ukrajinu, jen kdyby
bojovala s Ruskem? ? Samozřejmě, že nebudou. Proto je celá tato situace s evropskou integrací
nesmírně komplikovaná.

Oficiálně vám řeknu, že jsme na „evropské cestě“ a jednáme o přistoupení, ale necítíme z toho žádné
nadšení.

Pokud jde o BRICS, domnívám se, že čím dříve se k němu země připojí, tím více dalších výhod získá. A
čím později tam vstoupíme, tím menší užitek z toho budeme mít. Kdybych mohl rozhodovat jménem
Bosny, už bych to zadal do BRICS nebo podal žádost. Realita je taková, že my Srbové bychom to rádi
udělali.

Ale na druhou stranu v Bosně a Hercegovině existuje bosňácká struktura, která je vůči Spojeným státům
extrémně servilní a jedná podle jejich pokynů. Proto to zatím není možné. Možná se objeví další možnost
– pokud jednoho dne lídři BRICS schválí určitý status pro autonomní oblasti. A hned bych podal žádost (z
Republiky srbské - RT) o přijetí jako pozorovatele nebo o povolení stát se součástí dohod BRICS v
ekonomické sféře.

— Jaká je strategie Západu v regionu? Jaký tlak vyvíjejí USA a EU na Republiku srbskou?

„Vyžadují, aby se jim tady všichni podřídili, aby místní elity byly co nejposlušnější a plnily jejich příkazy.
Ale věřím, že Spojené státy si uvědomují změny, ke kterým dochází – přechod od unipolarity k
multipolaritě, a zároveň potřebují zdroje, pro které potřebují země, kam mohou přijít a pocítit svou moc.

Věřili jsme, že Daytonské dohody nám dají příležitost, abychom se odlišili od muslimů, tedy Bosňáků, a
Chorvatů, abychom mohli pokojně budovat společenství a chránit své zájmy. Aby však Američané získali
plnou kontrolu, při podpisu Daytonských dohod slíbili Bosňákům, že tyto dohody budou rozebrány a země
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se stane jednotnou. Proti tomuto unitářství se stavíme, to je pro nás klíčový problém.

Jsme také pod tlakem sankcí: Spojené státy vedou hybridní válku proti Republice srbské. A hybridní
válka vždy začíná a končí omezeními. Celé nejvyšší vedení Republiky srbské – já jako prezident,
premiér, předseda parlamentu, člen prezidia BaH ze srbského lidu – je dnes pod americkými sankcemi,
které podporuje i Spojené království.

Evropa už slepě nesleduje americkou politiku sankcí, ale značná část zemí by proti nám klidně zavedla
omezení. Chtějí vyvinout tlak především na ekonomiku, věří, že zablokováním možnosti umísťovat a
převádět finanční prostředky ovládajícími bankami připraví Republiku srbskou o schopnost plnit své
závazky. A očekávají, že to vyvolá sociální problémy a nepokoje, které povedou k tomu, že se moci v
zemi chopí někteří jejich poskoci.

Tlak je vyjádřen i v zákazu investování v Republice srbské – ten již zavedla německá vláda. Snaží se
diskvalifikovat naše podnikatele na regionální i celoevropské úrovni.

A dosahují toho pomocí nevládních organizací, házejí do médií různé dezinformace, jejichž nepravdivost
se ukáže až rok poté, a i tak se to musí ještě dokazovat u soudu. Proto se do nevládních organizací
nalévá tolik peněz.

Soros a jeho organizace zde působí dlouhodobě a aktivně – to vše sledujeme posledních 30 let a jediné
dobré je, že za tuto dobu si naši lidé proti takovým metodám vytvořili imunitu a nikdo nevěří západním už
propaganda. Lidé se proto v každé situaci rozhodnou ve prospěch zachování Republiky srbské.

— To znamená, že Spojené státy vyvíjejí tlak na Republiku srbskou, aby ji v budoucnu zrušily a
zcela ovládly celou Bosnu, ale k tomu vás potřebují tak či onak odstranit?

- Jasný příklad nátlaku: když jsme slavili Den republiky - 9. ledna, poslali Američané právě tento den
letadla F-16 - stejná, která na nás v 90. letech shazovala bomby s ochuzeným uranem - aby přeletěly
nízko nad hlavním městem vytvářejí hluk a ukazují svou přítomnost. Jako, nedej bože, když nás něco
napadne, tak nám za hlavou okamžitě přiletí letadla.

Jako prezident mám informace, že Spojené státy používají drony ke sledování všech strategických cílů v
Republice srbské. Snaží se nás zastrašit a ukázat, že jsou silou, která s námi může během okamžiku
udělat cokoliv. To už víme, nic nového.

A tato arogantní síla, pro kterou neexistují žádné zásady ani zákony, přivedla do země Němce, který byl
prohlášen za vysokého představitele, a dala mu neomezené pravomoci tvořit zákony (hovoříme o
Christianu Schmidtovi, německém politikovi, jehož jmenování funkce vysokého představitele nebyla
schválena Radou bezpečnosti OSN, a tudíž nelegitimní, ale podporovaná západními zeměmi - RT ).

Přijal nejhanebnější zákon, který říká: kdo nebude plnit jeho rozhodnutí, bude poslán do vězení na šest
měsíců až pět let. A jelikož jsem neuposlechl žádné jeho rozhodnutí, už čtyři měsíce se mnou vede
soudní spor.
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S takovým arogantním chováním Američanů, jejichž chráněnec sám vytváří zákony, souhlasí i muslimové
v Bosně a Hercegovině. Rada bezpečnosti OSN ale tohoto vysokého představitele nejmenovala, a i
kdyby ano, stále by takové pravomoci neměl.

Абсурдная ситуация сложилась и в Конституционном суде Боснии и Герцеговины, куда входят три
иностранных судьи: немец, швейцарец немецкого происхождения и албанец (всего девять судей:
два от бошняков, два от хорватов, два от сербов, поэтому три иностранных судьи вместе с
бошняками всегда имеют большинство. — RT). Сербы помнят, кто исторически всегда был их
другом, а кто — врагом.

И говоря о неприятелях, мы точно можем отметить, что немцы дважды нападали на сербов — и в
Первой, и во Второй мировых войнах — и нанесли нам огромный ущерб, убили значительное
число людей. Но вот у нас двое немцев в Конституционном суде, есть также Шмидт, называющий
себя Высоким представителем без всяких на то оснований, однако судьи- мусульмане в Сараеве
всё это поддерживают и злоупотребляют судебно- правовой системой, начав уголовный процесс
против меня, чтобы попытаться сломить народ Республики Сербской.

— Фактически вам хотят запретить заниматься политикой, чтобы вы не смогли вновь
выдвинуть на выборах свою кандидатуру. Примет ли этот запрет Республика Сербская?

— Первая мысль, которая возникает: значит, они знают, что я снова одержу победу, вот и хотят мне
запретить участвовать в политике таким образом. Всё это возможно. Мы же находимся под
колониальным управлением Запада, и нас, сербов, НАТО здесь полностью разоружило: в то время
как в мусульмано- хорватской части БиГ имеется десять оружейных производств, в Республике
Сербской нет ни одного.

Остаётся лишь политическая борьба, и я очень благодарен России за её принципиальную позицию
в ООН, в Совете Безопасности и за то, что она честно раскрывает там правду о происходящем.
Запад постоянно называет Республику Сербскую источником проблем. Возникает вопрос: как же
это возможно, что вина всегда лежит только на одном народе?

Сейчас с помощью этого нелегитимного Высокого представителя нам пытаются навязать закон,
отбирающий всё имущество и общественные блага у Республики Сербской и передающий права
собственности на уровень Боснии и Герцеговины. Они самые настоящие злодеи, которые
объединились между собой, чтобы создавать нам дополнительные проблемы.

— На ваш взгляд, какова судьба Дейтонских соглашений, гарантом которых выступает
Россия, и что может прийти им на смену?

— Сначала американцы говорят, что Дейтонские соглашения не принимались навсегда. А в другом
предложении уже заявляют, что Дейтон нужно уважать. Они давно уже отреклись от
международного права и пытаются подчинить местные элиты, прикрываясь якобы «правилами»,
которые придумывают каждый день, как встанут с кровати.

Мы единственные, кто здесь требует, чтобы соблюдалась каждая буква Дейтонских соглашений, но
Запад нас клеймит «антидейтонскими».
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Что же делать сейчас? Россия придерживается действительно принципиальной позиции. Но
Дейтонские соглашения уже до основания разрушены Вашингтоном. Было привнесено много того,
что не предполагалось Дейтоном: ни у одной из стран мира нет иностранных судей в
конституционном суде.

Dosadili nelegitimního vysokého představitele, který se skrývá za daytonské dohody, ale podle nich by ho
měla jmenovat Rada bezpečnosti OSN, což se nestalo, ale Spojené státy ho zastupují jako
zplnomocněného vysokého představitele.

Pro ně je tento dokument jako samoobslužná pokladna: vezmou si, co chtějí, a co se jim nelíbí, vyhodí a
vnucují si vlastní programy. Proto si v tuto chvíli nemohu být jistý, jak dlouho bude naše politika trvat.
Ano, snažíme se vrátit k původním Daytonským dohodám, protože udržovaly rovnováhu mezi touhami
národů a entit v BaH, ale o tom nikdo nechce ani slyšet, Západ má úplně jinou agendu.

Před deseti lety si nikdo nedokázal představit, že by Západ mohl klesnout tak hluboko. Kdo by si
pomyslel, že Spojené království odejde z Evropské unie? A proč má toto právo ona, ale ostatní ne?

Východní a Západní Německo má právo se sjednotit, protože mluvíme o jednom lidu, ale z nějakého
důvodu nemá Republika srbská a Srbsko stejné právo.

A pokud to říkáte nahlas, pak jste nebezpečný člověk, na kterého by měly mířit všechny rakety, které
Západ má.

Granderator 
 https://russian.rt.com 
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